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REVISTA PRESEI 
 

 

 Iohannis a promulgat Legea bugetului pe 2018: Sunt multe vulnerabilităţi. Creşterea economică se bazează pe 
consum, nu e suficient să fie doar pe hârtie alocări investiţionale 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat miercuri Legea bugetului de stat şi Legea bugetului asigurărilor sociale de 
stat, atrăgând însă atenţia că există multe vulnerabilităţi, printre care încadrarea deficitului bugetar în ţinta de 3% 
din PIB. 
"Preşedintele Klaus Iohannis atrage atenţia asupra unor vulnerabilităţi ale bugetului anului 2018 şi asupra 
provocărilor cadrului fiscal-bugetar actual, având în vedere că România are nevoie de un buget credibil şi 
echilibrat, care să urmărească în mod consecvent menţinerea obiectivelor fundamentale de stabilitate 
macroeconomică, predictibilitate şi sustenabilitate fiscal-bugetară. (...)Ţara noastră trebuie să evite capcana unei 
creşteri economice nesustenabile, bazate în principal pe consum, deficite bugetare şi acumularea de datorie 
publică", transmite Adminstraţia Prezidenţială. 
Sursa citată transmite că o problemă este legată de faptul că acum construcţia bugetară ignoră recomandările pe 
care Comisia Europeană le-a formulat în contextul procedurii de deviaţie semnificativă a deficitului bugetar. 
"Potrivit acestor recomandări, bugetul naţional era indicat să revină pe calea consolidării fiscale, prin ajustări 
anuale ale deficitului bugetar de 0,5% din PIB. Preşedintele României îşi manifestă îngrijorarea cu privire la faptul 
că, deşi înregistrăm rate record de creştere economică, există dificultăţi şi unele incertitudini în a asigura 
încadrarea deficitului bugetar în ţinta de 3% din PIB. Totodată, ţara noastră înregistrează cele mai ample deviaţii 
ale deficitului structural dintre toate ţările Uniunii Europene. Această dinamică demonstrează că, în următorii ani, 
România trebuie să facă eforturi serioase pentru a reveni pe calea disciplinei fiscal-bugetare. Bugetul anului 2018 
ignoră însă necesitatea unei asemenea schimbări de direcţie, asumată în principiu de către Guvern prin Strategia 
fiscal-bugetară pentru perioada 2018-2020", se arată în comunicatul transmis de Preşedinţie. 
"Bugetul anului 2018 este construit, la fel ca şi în 2017, pe o ţintă de deficit bugetar la limita pragului de 3% din 
PIB, potrivit Pactului de Stabilitate şi Creştere. Însă, deficitul bugetar ajustat ciclic se va adânci în 2018, ceea ce 
indică faptul că România încă nu se apropie, ci se îndepărtează de obiectivul bugetar pe termen mediu. (...)În ceea 
ce priveşte veniturile bugetare, analizele de specialitate arată că proiecţia unei creşteri a încasărilor din TVA de 
16% este una mult prea optimistă, din cel puţin două considerente. Pe de o parte, experienţa fiscală a anului 2017 
a arătat că, în ciuda unei creşteri economice peste cea prognozată iniţial, care a ajuns la 7% pe primele 9 luni ale 
anului - fiind bazată preponderent pe consum -, veniturile fiscale, inclusiv încasările din TVA, sunt chiar mai mici 
decât cele estimate în Legea bugetului pentru anul 2017. În acelaşi timp, prognozele economice indică încetinirea 
în 2018 a ritmului de creştere economică, inclusiv a consumului. Pe de altă parte, construcţia bugetului este lipsită 
de estimări şi calcule credibile privind impactul unor măsuri asumate, precum introducerea TVA split, măsură 
care, deşi în prezent mult atenuată în raport cu versiunea iniţială, este apreciată prin venituri suplimentare 
aproape duble faţă de cele estimate în prima variantă". 
Preşedintele Klaus Iohannis consideră că prioritatea Guvernului trebuie să fie îmbunătăţirea colectării veniturilor 
fiscale şi avertizează că nu este suficient ca bugetul să prevadă doar pe hârtie alocări investiţionale, ci trebuie ca 
investiţiile să fie şi realizate conform programării bugetare. 
" Deşi investiţiile din fonduri europene sunt estimate mult peste nivelul anului 2017, prevederile bugetare în 
materie de investiţii naţionale (cheltuielile de capital) sunt în continuare unele dintre cele mai scăzute, ca pondere 
în PIB. De exemplu, anii 2017 şi 2018 se caracterizează prin cele mai mici ponderi în PIB ale cheltuielilor de capital 
(2,2%, respectiv 2,3%) din ultimii 10 ani. În acest sens, Preşedintele României atrage atenţia asupra importanţei 
investiţiilor, deopotrivă în sens cantitativ şi calitativ, pentru consolidarea unei creşteri economice sănătoase în 
2018 şi în anii următori. Guvernul trebuie să fie conştient că sacrificarea, în continuare, a factorului investiţional 
este de natură să submineze potenţialul de dezvoltare al României. Este esenţial ca fondurile europene să fie 
valorificate în integralitatea lor, în special în legătură cu proiectele de investiţii în infrastructură. Bugetul pentru 
anul 2018 este bazat pe o serie de modificări fiscale, adoptate abia către sfârşitul anului 2017, în încercarea 
coaliţiei PSD-ALDE de a se încadra în programul de guvernare: unificarea sistemului de contribuţii sociale la nivelul 
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angajatului, dar şi reducerea consistentă a impozitului pe venit, de la 16% la 10%, măsură de relaxare fiscală prin 
care românii anticipează creşterea veniturilor lor, într-un climat de stabilitate şi predictibilitate. Preşedintele Klaus 
Iohannis consideră că actuala coaliţie de guvernare PSD-ALDE are obligaţia de a răspunde aşteptărilor românilor 
ca ţara noastră să aibă un buget credibil şi sustenabil, care să nu afecteze stabilitatea economică şi nivelul de trai 
promis cetăţenilor', mai transmite sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 LEGILE JUSTIŢIEI | Iordache: Comisia specială se reuneşte la finalul lunii. Nimeni nu s-a grăbit să depună 
amendamente 
Comisia specială privind justiţia se va reuni la finalul lunii ianuarie pentru a elabora proiectele de modificare a 
legislaţiei penale şi a procedurii civile, a declarat, marţi, pentru MEDIAFAX, preşedintele comisiei, Florin Iordache 
(PSD), precizând că nimeni ”nu s-a grăbit să depună amendamente”. 
”Deocamdată asteptăm (amendamente la proiectele de lege-n.r.). Ţinem cont de Directiva UE privind prezumpţia 
de nevinovăţie, de Deciziile CCR. Încă aşteptăm amendamente. Nu s-a grabit, încă, nimeni să depună 
amendamente. Pe final de ianuarie probabil că vom face şedinţă”, a declarat preşedintele Comisiei speciale 
privind domeniul justiţiei, deputatul PSD Florin Iordache, pentru MEDIAFAX. 
Preşedintele Comisiei speciale, Florin Iordache, a precizat că vor fi elaborate proiecte pentru modificarea Codului 
Penal, a Codului de procedură penală şi a Codului de procedură civilă. 
Proiectul depus de PSD-ALDE pentru transpunerea Directivei privind prezumpţia de nevinovăţie a fost criticat de 
opoziţie , în lucrările comisie. 
Fostul ministru al Justiţiei deputatul PNL Cătălin Predoiu a afirmat că transpunerea Directivei 343/2016 are 
potenţialul de a destabiliza politica penală de combaterea infracţionalităţii, cerând revizuirea proiectului. 
Cătălin Predou i-a transmis, în luna decembrie, o scrisoare lui Florin Iordache, cerându-i ca până la reluarea 
lucrărilor comisiei să revizuiască "fundamental" proiectul de transpunere a Directivei. 
Liberalul a precizat că „(...) în conformitate cu proiectul: nu se mai poate lua măsura arestării pentru infracţiunile 
de corupţie, evaziune fiscală sau spălare de bani pentru corupţie, deşi ele prezintă un grad înalt de pericol social; 
se dezincriminează mărturia mincinoasă, cu efect inclusiv asupra tuturor cauzelor aflate pe rol (...)”. 
Deputatul PSD Cătălin Rădulescu a anunţat, pe Facebook, la final de an, că a tras proiectele de lege care amendau 
Codul penal şi de pe care mai mulţi parlamentari social-democraţi s-au grabit să îşi retragă semnătura, după ce au 
fost aspru criticate în spaţiul public. 
Cătălin Rădulescu le-a transmis, pe Facebook, colegilor săi că nu venit în Parlament să ridice „mâna de-a proasta” 
şi că „nu va abdica de la îndrepta” legislaţia penală. 
Social-democratul a avut un mesaj şi pentru ambasadori. 
”(…) noi nu intervenim în treburile interne ale ţărilor voastre , nu va cerem sa va modificaţi legi sau sa faceţi legi 
ca sa ne placa noua romanilor ; nu suntem colonia voastră , şi nu avem stăpâni (…), a scris Rădulescu, făcând 
numeroase abateri de la regulile de gramatică şi ortografie, în postarea făcută pe pagina sa de Facebook, 
paragrafele fiind preluate în forma postată de demnitar. 
Tot la final de an, UDMR a declarat, pentru MEDIAFAX, că nu va susţine proiectele de lege depuse de 
parlamentarii PSD pentru modificarea Codului penal. 
„(Modificările privind Codul Penal, depuse de parlamentarii PSD – n.r) nu au susţinerea şi nu au cum să fie 
susţinute de UDMR (...) sunt foarte multe exagerări în amendamentele depuse, (...) nu au cum să fie susţinute 
într-o dezbatere serioasă ”, a declarat deputatul UDMR Korodi Attila, pentru MEDIAFAX. 
Korodi Attila a aunţat că UDMR va susţine implementarea Directivei privind prezumpţia de nevinovăţie şi 
corelarea Codului Penal şi a Codul 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Medicii de familie care protestează au consultat pro bono, dar nu au eliberat reţete şi trimiteri gratuite 
(grupaj) 
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Medicii de familie care nu au semnat până miercuri actele adiţionale la contractele cu casele de asigurări de 
sănătate din judeţe au acordat consultaţii pro bono, însă nu au eliberat reţete pentru medicamente compensate 
sau gratuite ori trimiteri pentru servicii decontate de CAS. La Sibiu, deşi toţi medicii au semnat documentele 
respective, nu au eliberat reţete şi trimiteri, în semn de solidaritate cu colegii din ţară, care protestează, prin 
nesemnarea documentelor cu CAS, faţă de problemele din sistem. În alte cazuri, medicii de familie au consultat 
doar pacienţii cu boli cronice sau handicap ori gravidele şi au efectuat vaccinările. 
 
* SUCEAVA 
 
Un număr de 127 de medici au semnat actele adiţionale la contractele cu Casa de Asigurări de Sănătate (CAS) 
Suceava, a declarat pentru AGERPRES, miercuri, purtătorul de cuvânt al instituţiei, Anda Sălăgean. 
 
Medicii de familie din judeţ nu au eliberat miercuri reţete pentru medicamente gratuite şi compensate, dar au 
acordat consultaţii gratuite, potrivit preşedintelui Asociaţiei Medicilor de Familie Suceava, Irina Franciuc. 
 
Totodată, preşedintele CAS Suceava, Cristi Bleorţu, a spus că termenul de aplicare a prevederilor Contractului 
cadru şi a Normelor metodologice de aplicare a acestuia a fost prelungit până pe 31 martie 2018, precizând că 
pentru continuitate în acordarea asistenţei medicale, contractele încheiate cu furnizorii de servicii medicale, 
inclusiv din medicina primară, s-au prelungit în sistemul informatic SIUI până la aceeaşi dată. 
 
El a invitat toţi medicii de familie să semneze actele adiţionale la contractele cu CAS Suceava. 
 
Cristi Bleorţu a precizat că un număr de 279 medici de familie au semnat anul trecut contracte de furnizare de 
servicii medicale cu CAS Suceava. 
 
* DOLJ 
 
Medicii de familie din Dolj au decis miercuri, în cadrul unei şedinţe a Societăţii Naţionale de Medicină de Familie - 
Filiala Dolj împreună cu Patronatul Medicilor de Familie Dolj la care au participat circa 150 de medici, să continue 
modalitatea de protest şi să nu semneze actele adiţionale cu Casa Judeţeană de Asigurări de Sănătate până când 
nu le vor fi rezolvate revendicările la nivel naţional. 
 
Preşedintele Societăţii Medicilor de Familie Dolj, dr.Adriana Dogaru, a declarat miercuri pentru AGERPRES că 
rezolvarea problemelor din sistemul informatic SIUI ţine de nişte decizii simple care le-ar uşura munca medicilor, 
nu le-ar mai fi imputate unele sume de bani pentru care nu sunt vinovaţi şi ar reduce timpul de aşteptare al 
pacienţilor. 
 
"Am decis azi să continuăm această formă de protest şi să nu semnăm actele adiţionale până nu se rezolvă ceva la 
nivel naţional, pentru că problemele în sistemul informatic ţin de o decizie la nivel de minister, de Guvern. Nu 
înţelegem de ce se ambiţionează decidenţii şi nu doresc să discute şi vin tot timpul cu ideea că nu se poate. Este 
stupid. Îi rugăm de ani de zile să se rezolve o problemă simplă: dacă pacientul este internat şi vine şi la noi şi ia 
reţetă, acea reţetă ne este imputată. Este o situaţie total absurdă, pentru că eu, ca medic de familie, nu am de 
unde să visez că acel pacient este internat. I-am rugat să modifice sistemul astfel încât să primim un mesaj prin 
SIUI că acest pacient este internat şi atunci nu îi dăm reţetă. Ne-au răspuns că cele două sisteme nu se pot 
intersecta. Dar cum le pot intersecta atunci când mă verifică pe mine?", a spus dr. Adriana Dogaru. 
 
Preşedintele Societăţii Medicilor de Familie Dolj a mai afirmat că medicii de familie solicită rezolvarea unor 
probleme de bun simţ pentru a se pune capăt imputaţiilor şi plimbării pacienţilor de la un cabinet la altul pentru 
că ei nu au voie să scrie în condiţiile în care curricula lor de pregătire îi permite. 
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"Cum e posibil să fiu bun să prescriu un medicament atunci când acel medicament este cu bani, dar când trebuie 
să îl prescriu din asigurările de sănătate nu mai sunt bun?! Or nu sunt bun şi nu am voie să prescriu acel 
medicament or se doreşte limitarea consumului pacienţilor: îi pun pe drumuri în ideea că poate-poate omul 
renunţă. Lasă-mă să trimit pacientul la alte specialităţi în momentul în care îmi dau seama că nu îi pot eu asigura 
ceea ce îi trebuie, pentru că asta învăţăm atunci când facem medicină de familie", mai afirmat dr. Adriana Dogaru. 
 
Potrivit datelor CJAS Dolj furnizate AGERPRES, în cursul zilei de miercuri la nivelul judeţului 255 de medici de 
familie din cei 407 au semnat actele adiţionale până la 31 martie. 
 
Preşedintele Societăţii Medicilor de Familie Dolj a afirmat că la şedinţa de miercuri au participat circa 150 de 
medici şi foarte mulţi din cei care nu au reuşit să ajungă au sunat şi au solicitat lămuriri în legătură cu decizia 
luată. Medicii de familie le acordă pacienţilor consultaţii gratuite, însă nu pot elibera reţete gratuite sau 
compensate şi trimiteri în contract cu CNAS, ca urmare a faptul că le-a expirat contractul pe 31 decembrie 2017. 
 
* COVASNA 
 
Directorul general al Casei Judeţene de Asigurări de Sănătate (CJAS) Covasna, Dragoş Tatu se arată optimist în ce 
priveşte deblocarea contractelor cu medicii de familie, afirmând că este posibil ca aceştia să semneze în zilele 
următoare actele adiţionale de prelungire a contractelor de furnizare a serviciilor medicale. 
 
"În cursul acestei zile am avut o întâlnire cu conducerea Colegiului Medicilor de Familie Covasna, (...) a fost o 
discuţie de jumătate de oră, corectă, deschisă, în urma căreia am convenit să transmitem, separat, câte o adresă 
către toate cabinetele medicilor de familie din judeţ cu mesajul de a semna actele (...) Am văzut că şi în alte judeţe 
din ţară majoritatea medicilor au semnat documentele (...) şi eu cred că în următoarele zile vor semna şi medicii 
de familie din judeţul Covasna", a declarat miercuri, pentru AGERPRES, Dragoş Tatu. 
 
Preşedinta Colegiului Medicilor de Familie, dr. Lucia Seres a confirmat că a trimis o adresă către colegii ei, lăsând, 
însă, la latitudinea lor decizia de a semna sau nu actele adiţionale. 
 
'Eu le-am trimis un mesaj în care le-am scris să hotărască fiecare ce doreşte. (...) Eu nu am semnat prelungirea 
contractului, am spus că voi fi ultima care semnează. Eu mai aştept', a declarat, pentru AGERPRES, Lucia Seres. 
 
Potrivit acesteia, cererile medicilor de familie sunt justificate, însă, din păcate, aceştia nu sunt suficient de uniţi 
pentru a-şi susţine cu fermitate revendicările, amintind, printre altele, că principalele nemulţumiri sunt legate de 
procentul mic din fondul de sănătate alocat medicinei primare, birocraţia şi protocoale care se schimbă într-un 
ritm "ameţitor". 
 
Până miercuri, doar aproximativ o treime dintre medicii de familie din judeţul Covasna, respectiv 35 din totalul de 
o sută, semnaseră actele adiţionale de prelungire a contractelor de furnizare a serviciilor medicale cu Casa 
Judeţeană de Asigurări de Sănătate (CJAS) Covasna. 
 
* HUNEDOARA 
 
O treime dintre medicii de familie din judeţul Hunedoara a semnat actul adiţional la contractul de servicii 
medicale primare încheiat cu Casa de Asigurări de Sănătate (CAS) Hunedoara, conducerea instituţiei anunţând 
miercuri că va prelungi programul de lucru, atât cât este necesar, pentru ca toţi medicii să poată încheia 
acordurile scrise în timp util. 
 
"Un număr de 71 de medici de familie, din cei 221 din judeţul Hunedoara, reprezentând aproximativ 33% din 
totalul acestora, au semnat, până miercuri (...) actele adiţionale de prelungire a contractelor de furnizare de 
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servicii de asistenţă medicală primară cu Casa de Asigurări de Sănătate. Mai sunt 150 de medici de familie pe care 
îi aşteptăm astăzi şi în zilele următoare să vină să semneze actele adiţionale", se arată într-un comunicat al CAS 
Hunedoara, remis AGERPRES. 
 
Documentul menţionează că, până miercuri, la Casa de Asigurări de Sănătate Hunedoara nu a fost depusă nicio 
notificare din partea medicilor de familie în sensul în care ar dori încetarea contractului cu instituţia. 
 
Conform CAS Hunedoara, la nivel naţional au avut loc mai multe runde de discuţii cu reprezentanţii medicilor de 
familie, în urma cărora s-au convenit modificări ale proiectului Contractului-cadru pentru anul 2018, precum şi o 
majorare cu peste 17% a fondurilor alocate asistenţei medicale primare.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 CNAS, replică după protestul medicilor de familie: Care sunt CERINŢELE instituţiei 
Casa Naţională de Asigurări de Sănătate reacţionează după ce medicii de familie au decis să protesteze şi să nu 
mai acorde reţete, trimiteri sau concedii medicale. Într-un comunicat remis ŞTIRIPESURSE.RO, CNAS "solicită 
medicilor de familie maximă responsabilitate faţă de pacienții pe care-i au în îngrijire" şi le reaminteşte acestora 
ce drepturi au asiguraţii. 
"Având în vedere situaţia creată la semnarea actelor adiţionale de prelungire pentru trimestrul I al anului 2018 a 
contractelor încheiate de furnizorii de servicii medicale cu casele de asigurări de sănătate, CNAS solicită medicilor 
de familie maximă responsabilitate faţă de pacienții pe care-i au în îngrijire. 
Pentru CNAS şi casele de asigurări de sănătate subordonate respectarea drepturilor asiguraţilor reprezintă o 
preocupare constantă. De aceea, instituţia precizează că în relaţia cu medicii de familie asiguraţii beneficiază, 
potrivit drepturilor reglementate de Legea nr. 95/2006 privind reforma în domeniul sănătăţii, de Contractul-cadru 
pe anul 2017 şi de normele metodologice de aplicare a acestui act normativ, de pachetul de servicii de bază în caz 
de boală sau de accident, din prima zi de îmbolnăvire sau de la data accidentului şi până la vindecare. 
De asemenea, asiguraţii au, printre altele, următoarele drepturi: 
-          să beneficieze de pachetul de servicii de bază în mod nediscriminatoriu, în condiţiile legii; 
-          să fie înscrişi pe lista unui medic de familie pe care îl solicită; 
-          să aleagă furnizorul de servicii medicale, precum şi casa de asigurări de sănătate la care se asigură; 
-          să îşi schimbe medicul de familie ales, după expirarea a cel puţin 6 luni de la data înscrierii pe listele 
acestuia, cu excepţia situaţiilor prevăzute în mod expres în Contractul-cadru. 
Pentru orice alte informaţii şi asistenţă legate de drepturile asiguraţilor personalul caselor de asigurări de 
sănătate stă la dispoziţie pentru a răspunde tuturor solicitărilor. 
Conform centralizării efectuate de CNAS, până acum circa 70% din medicii de familie din întreaga ţară au semnat 
actele adiţionale de prelungire a contractelor încheiate cu casele de asigurări de sănătate.", se arată în 
comunicatul remis ŞTIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mai mulţi bani pentru Pilonul III 
Din ce în ce mai multi români pun bani deoparte pentru un venit în plus la bătrâneţe şi nu se mai bazează doar pe 
ce primesc de la stat. Numărul celor care cotizează la fondurile de pensii facultative a înregistrat cea mai mare 
creştere din ultimii şapte ani. 
  
Scandalul naţionalizării pensiilor Pilonul II, dar şi bâlbâiala autorităţilor i-au făcut pe mulţi români să fie mai 
chibzuiţi. Pun bani deoparte, pe baza unui cotizaţii lunare, pentru a-şi asigura un venit în plus la bătrâneţe. Sumele 
pe care fondurile le investesc în acţiuni şi obligaţiuni au un randament mediu de aproape trei procente. 
Numărul românilor care au pensii facultative a crescut rapid cu aproape 40 de mii de persoane doar anul trecut. 
Astfel, contribuţiile adunate de aceştia se ridică la 272 de milioane de lei, comparativ cu cele 247 de milioane de 
lei strânse în 2016. 
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În acelaşi timp, contribuţia la fondurile private obligatorii administrate privat - adică Pilonul II - a scăzut la 3,7% 
din salariul brut, de la 5,1%. 
Adrian Benţa, consultant fiscal: „Cei care vor ieşi la pensie peste câteva decenii, peste câţiva ani, vor avea un fond 
de pensii privat mai mic. Generaţiile de acum cred eu că vor prinde şi o vârstă de pensionare mai înaintată, 
dublată de faptul că scade, din păcate, natalitate, suntem într-o zonă de dispută socială, ar trebui să existe un 
echilbru”. 
Cifrele arată că, în 7 ani, contribuţiile strânse la pensiile facultative aproape că s-au triplat. O explicaţie este şi 
faptul că sunt angajatori care includ în pachetul salarial şi contribuţia lunară la pensiile facultative. În plus şi 
veniturile populaţiei au crescut. 
Radu Muşetescu - profesor de economie: „Este unul dintre mecanismele cel mai des întâlnite pe pieţele 
dezvoltate, de motivare a angajaţilor şi în opinia mea această tendinţă se va accentua mai ales că e de văzut ce se 
va întâmpla cu acest Pilon II, cu aceste pensii obligatorii, dar gestionate privat. 
Sunt mai mulţi factori care contribuie la acest fenomen, unul dintre ei ar fi chiar creşterea veniturilor românilor”. 
La finalul lunii septembrie, peste 7 milioane de români aveau pensii obligatorii administrate privat. Valoarea 
medie a unui cont era de 5.587 lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ce se întâmplă cu taximetriştii din Capitală: Primăria a lansat LINIA VERDE pentru plângeri şi sesizări 
Bucureştenii pot apela linia verde 0800.800.868 pentru a sesiza problemele întâmpinate cu taximetriştii, în cazul 
în care aceştia refuză cursele, au comportament necivilizat sau negociază preţul cursei, a anunţat, miercuri, 
primarul Capitalei, Gabriela Firea. Viceprimarul Aurelian Bădulescu a spus că, în noaptea de Revelion, din 94 de 
şoferi de taxi verificaţi, şase nu aveau autorizaţii şi a precizat că vor fi sporite controalele în trafic. 
„Sub nicio formă nu vrem să ne întoarcem la taximetria de acum 10-15 ani, când sunam la dispecerat, ne puneau 
să aşteptăm şi apoi ni se spunea că nu există maşină în zonă. Nu ne dorim să ne întoarcem în trecut, mergem 
către viitor. (...) Atrag atenţia Poliţiei locale să fie mai vigilentă şi să înceapă deja controalele în trafic. Invit 
cetăţenii să sune la tel verde 0800800868 dacă taximetriştii refuză cursele, au limbaj sau comportament 
necivilizat sau negociază preţul”, a declarat primarul Capitalei, Gabriela Firea, în cadrul comandamentului 
organizat pentru adoptarea unor măsuri pentru fluidizarea traficului. 
Edilul acuză „mai multe voci” că defăimează municipalitatea prin informaţii false, potrivit cărora Primăria Capitalei 
ar favoriza anumite societăţi şi companii. 
„Este deranjant că în continuare mai sunt voci, nu multe, ce-i drept, care spun că Primăria Capitalei favorizează 
una sau alte dintre firme sau una sau alta dintre companii. Resping aceste acuzaţii. Noi nu am venit la Primăria 
Capitalei să favorizăm sau să defavorizăm vreo companie. Toate societăţile care respectă legea sunt partenerele 
noastre. Toate societăţile care nu respectă legea trebuie să îşi schimbe comportamentul şi cu siguranţa după asta 
vor deveni partenerele noastre. Regret faptul că în mod intenţionat se transmite un astfel de mesaj, tocmai 
pentru a ne defăima şi a ne pune într-o situaţie neplăcută în faţa cetăţenilor. Noi ne dorim ca serviciul de 
taximetrie, indiferent de cine este oferit, să respecte legea”, a spus Firea. 
Primarul Capitalei afirmă că şi sistemele alternative de transport în regim taxi trebuie să devină legale şi consideră 
că de fapt transportul de persoane prin intermediul aplicaţiilor este tot serviciu de taximetrie, dar „mascat” în 
serviciu de transport. 
La rândul său, viceprimarul Capitalei, Aurelian Bădulescu, a spus că Poliţia locală a început încă din 22 decembrie 
controalele în trafic, în cazul şoferilor de taxi, iar în noaptea de Revelion, din 94 de şoferi verificaţi, şase nu aveau 
autorizaţii. 
„Activităţile vor fi mult mai dure. De asemenea, am hotărât să avem alături de noi Registrul Auto Român, care să 
inspecteze inclusiv starea tehnică a maşinilor. Atragem atenţia societăţilor de taximetrie că 2018 va fi un an 
caracterizat prin readucerea la cotele de calitate a acestui sistem”, a subliniat Bădulescu. 
În 19 decembrie, Consiliul General al Municipiului Bucureşti (CGMB) a adoptat un roiect de hotărâre potrivit 
căruia în Bucureşti îşi vor putea desfăşura activitatea de transport în regim taxi doar transportatorii autorizaţi care 
au servicii de dispecerat autorizate de municipalitate, iar nerespectarea obligaţiilor se sancţionează cu amendă 
între 4.500 şi 5.000 de lei. Potrivit proiectului, serviciile de dispecerat vor fi obligatorii pentru toate taxiurile 
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transportatorilor autorizaţi care îşi desfăşoară activitatea de transport în regim de taxi din Bucureşti şi nu se pot 
executa decât de dispecerii taxi autorizaţi de PMB. De asemenea, şoferii vor mai fi obligaţi să aibă ţinută adecvată, 
pantaloni, cămaşă, sacou, să menţină maşina curată, să îi ajute pe clienţi la urcarea şi coborârea din autovehicul, 
dacă i se solicită şi să nu refuze transportul persoanei cu mobilitate redusă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Iohannis a SEMNAT! Încă o lege de importanţă MAJORĂ, promulgată astăzi de preşedinte 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat miercuri decretul privind promulgarea Legii pentru modificarea şi 
completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 33/2007 privind organizarea şi funcţionarea Autorităţii 
Naţionale de Reglementare în Domeniul Energiei, potrivit unui anunţ al Administraţiei Prezidenţiale.  
Actul normativ prevede că introducerea Comisiei pentru transporturi şi energie a Senatului în procedura de 
analizare a raportului anual de activitate a ANRE, alături de Comisia pentru industrii şi Comisia de buget ale 
Camerei Deputaţilor şi Comisia pentru buget a Senatului.  
 
De asemenea, legea stipulează numirea membrilor Comitetului de reglementare al ANRE, cu nominalizarea 
funcţiilor, la propunerea comună a Comisiei pentru industrii a Camerei şi a Comisiei pentru transporturi şi energie 
a Senatului.  
 
Modificările la lege au fost propuse de mai mulţi parlamentari PSD şi unul de la ALDE, în contextul în care în 2014 
a fost înfiinţată la Senat Comisia pentru transporturi şi energie, care a preluat domeniile transporturi şi energie de 
la Comisia economică. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 ALERTĂ la BNR: Rezervele valutare, ÎN SCĂDERE cu aproape 750 de milioane de euro 
Rezervele valutare ale Băncii Naţionale au scăzut cu aproape 750 de milioane de euro luna trecută, comparativ cu 
aceeaşi perioadă din 2016, anunţă DIGI24. 
Dacă în decembrie 2016, totalul sărea de 34 de miliarde de euro, rezervele valutare au încheiat anul trecut la un 
nivel de 33,5 miliarde de euro. Totuşi, Banca Centrală arată că intrările din rezervă au fost mai mari decât ieşirile, 
cu o diferenţă de peste 400 de milioane de euro. 
Rezerva de aur a rămas însă neatinsă. Se menţine la aproape 104 tone de aur, o cantitate care la actualele cotaţii 
valorează peste 3,6 miliarde de euro. Aşa se face că în total, rezerva internaţională a României - aur plus monedă 
străină - era la finele lunii decembrie de 37,1 miliarde de euro, mai scriu jurnaliştii DIGI24. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministerul Dezvoltării: 1,2 milioane locuitori vor beneficia de drumuri modernizate cu bani europeni 
MDRAPFE anunță semnarea a șase proiecte în valoare totală de peste 800 milioane lei (670 milioane lei fonduri 
europene), prin care se vor reabilita circa 230 km de drumuri în județele Brașov, Covasna, Mureș, Sibiu și Vaslui. 
"Am acționat în forță pentru semnarea contractelor de infrastructură de drumuri, implicit pentru majorarea 
absorbției fondurilor UE, și iată că aceste contracte vin în sprijinul a peste un milion de locuitori și însumează 670 
milioane lei fonduri europene", a declarat astăzi Marius Nica, Ministrul delegat pentru Fonduri Europene. 
Infrastructura de transport modernizată va avea ca beneficiari aproximativ 1,2 milioane locuitori din județele 
menționate și se va reflecta, printre altele, în gradul de creștere a mobilității populației și a bunurilor, reducerea 
costurilor de transport de mărfuri și călători, îmbunătățirea accesului pe piețele regionale, creșterea eficienței 
activităților economice, economisirea de energie și timp, creându-se astfel conditii pentru extinderea schimburilor 
comerciale si implicit a investitiilor productive, potrivit unui comunicat de presă remis ŞTIRIPESURSE.RO. 
De asemenea, serviciile de sănătate, sociale și educative din orașe și din municipii vor fi mai accesibile pentru 
locuitorii județelor respective, populația va fi mai pregătită pentru cerințele pieței forței de muncă de la nivel 
regional și potențialul economic și social va fi valorificat la maxim. Pe de altă parte, va crește gradul de siguranță a 
circulației, se va reduce timpul de călătorie atât pentru persoanele care tranzitează județele respective în scop 
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turistic, de afaceri sau personal, cât și pentru transportul de marfă, iar toate acestea vor contribui, într-un fel sau 
altul, la îmbunătățirea calității mediului înconjurător. 
Proiectele pentru care s-au semnat contractile de finanțare sunt următoarele: 
· Modernizarea drumului interjudețean Covasna – Brașov, care face legătura între drumul național DN 12 și 
drumul național DN 13 (93,4 mil. lei finanțare europeană); 
· Reabilitare drum județean „Interjud. Covasna-Brașov” de la DN 12 la DN 13 prin Malnaș Băi, Baraolt, Augustin și 
Maieruș – tronson Covasna (72,3 mil. lei finanțare europeană); 
· Reabilitare DJ 106 Agnita-Sighișoara (100 mil. lei finanțare europeană); 
· Modernizarea drumurilor județene DJ151b și DJ142, Ungheni (dn15) – Mica – Tîrnăveni (DN14a) – Județul Mureș 
(117,5 mil. lei finanțare europeană); 
· Modernizare DJ 106b A1- Ocna Sibiului-Loamneș-Sorostin-Țapu (102,7 mil. lei finanțare europeană); 
· Regiunea Nord-Est- axa rutieră strategică 4: Vaslui „reabilitare și modernizare drum strategic județean Bârlad – 
Laza – Codăești (DJ 245, DJ j 245m, DJ 247, DJ 246) (184,8 mil. lei finanțare europeană). 
Toate cele șase proiecte sunt finanțate prin POR 2014-2020, Axa prioritară 6 – Îmbunătățirea infrastructurii 
rutiere de importanță regională, Prioritate de investiții 6.1 – Stimularea mobilității regionale prin conectarea 
nodurilor secundare și terțiare la infrastructura TEN-T, inclusiv a nodurilor multi-modale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul a fixat o dată până la care se mai poate cere restituirea taxei auto. Ordinul publicat în Monitorul 
Oficial 
Românii care au de recuperat taxa auto o pot face depunând o cerere în acest sens până pe 31 august, termen 
care este unul de decădere, iar orice cerere depusă ulterior, nu mai poate fi soluţionată prin restituirea taxei, 
reiese dintr-un ordin publicat în Monitorul Oficial. 
”Fac obiectul prezentei proceduri sumele de restituit reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi 
autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule şi 
timbrul de mediu pentru autovehicule, precum şi dobânzile aferente stabilite de instanţele de judecată prin 
hotărâri definitive, precum şi cheltuielile băneşti stabilite de aceste instanţe şi orice alte cheltuieli ocazionate de 
executarea silită, pentru care la data intrării în vigoare a ordonanţei de urgenţă nu au fost emise decizii de 
soluţionare a cererii de restituire, precum şi cele care devin executorii după data de 31 august 2018”, se arată în 
ordinul privind normele metodologice pentru aplicarea OUG 57/2017, semnat de miniştrii Mediului şi Finanţelor 
Publice, Graţiela Gavrilescu şi Ionuţ Mişa. 
Potrivit documentului, dreptul la restituirea taxei s-a născut la data intrării în vigoare a OUG nr. 57/2017, 
respectiv la 7 august 2017, indiferent de momentul la care s-a perceput taxa, iar cererea de restituire se depune, 
sub sancţiunea decăderii, până la data de 31 august 2018. 
Restituirea taxei se face ca urmare a unei cereri depuse de contribuabilul interesat la organul fiscal. Cererea 
trebuie însoţită de dovada de achitare a taxei, cum ar fi chitanţă fiscală sau extrasul de cont, în original sau în 
copie, precum şi cartea de identitate şi certificatul de înmatriculare pentru autoturismul respectiv din care să 
rezulte calitatea de actual sau fost proprietar al autoturismului. 
Contribuabilii au dreptul la dobândă pentru perioada dintre data perceperii taxei şi data restituirii, procentul fiind 
de 0,02% pentru fiecare zi de întârziere. Dobânda se acordă la solicitarea contribuabilului prin completarea în 
formularul cererii depuse. 
Taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule şi taxa pentru emisiile 
poluante provenite de la autovehicule se restituie în perioada 1 ianuarie 2018-31 decembrie 2018, iar timbrul de 
mediu pentru autovehicule, în perioada 1 septembrie 2018 - 31 martie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Doina Pană, ministrul Apelor şi Pădurilor, a demisionat/ Dragnea o laudă pentru Radarul pădurilor şi anunţă 
când se va stabili înlocuitorul/ Discuţii despre o posibilă comasare cu Mediul 
Doina Pană a demisionat miercuri din funcţia de ministru al Apelor şi Pădurilor, invocând motive de sănătate, se 
arată într-un comunicat oficial al ministerului. "Prin prezenta vă aduc la cunoştinţă că starea mea de sănătate nu-
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mi mai permite continuarea activităţii în calitatea de ministru. Prin urmare, prin prezenta, vă prezint demisia mea 
din calitatea de ministru în cadrul ministerului Apelor şi Pădurilor, pe motiv de sănătate. Apreciez conlucrarea 
deosebit de fructuoasă pe care am avut-o şi vă asigur de întreg sprijinul meu pentru îndeplinirea programului de 
guvernare din calitatea mea de parlamentar", se arată în demisia către premierul Mihai Tudose, care este 
înregistrată miercuri, 3 ianuarie. 
Doina Pană a demisionat miercuri din funcţia de ministru al Apelor şi Pădurilor, invocând motive de sănătate, se 
arată într-un comunicat oficial al ministerului. 
„Prin acţiunile întreprinse şi măsurile concrete luate în domeniul Păduri în cele două mandate ale mele de ministru 
al Apelor şi Pădurilor (martie 2014 - decembrie 2014 şi 30 iunie 2017 - 3 ianuarie 2018), precum şi prin activitatea 
mea susţinută în Parlamentul României, consider că mi-am îndeplinit misiunea: scăderea drastică a tăierilor 
ilegale de arbori din pădurile României”, arată Doina Pană, într-un raport de activitate anexat demisiei din funcţia 
de ministru. 
„Datorită Radarului Pădurilor şi a sistemului 112 pentru transportul de lemn, instrument pe care l-am implementat 
în 2014, şi a măsurilor legislative la care am fost co-iniţiator, un nou Cod Silvic şi o nouă Lege a contravenţiilor 
silvice, de la 8,8 milioane mc/an lemn tăiat ilegal (conform raportului Curţii de Conturi a României din anul 2014), 
s-a ajuns la cca 0,4 milioane mc/an. Tot datorită Radarului Pădurilor, care nu permite achiziţia de lemn tăiat ilegal, 
s-a ajuns la situaţia că România a devenit, din exportator de buştean, importator de buştean. Exportăm pe an cca. 
0,3 milioane mc şi importăm pe an peste 2 milioane mc”, mai arată Doina Pană. 
De asemenea, „sistemul informatic SUMAL funcţionează din 2014, fără întrerupere. El a fost dezvoltat în plus, în 
2014, faţă de cerinţele Regulamentului (UE) nr. 995/2010 al Parlamentului European şi al Consiliului din 20 
octombrie 2010 de stabilire a obligaţiilor ce revin operatorilor care introduc pe piaţă lemn şi produse din lemn, 
încât drumul lemnului de când pleacă din pădure până la destinatarul final (mobilă sau ieşire din ţară) este 
urmărit în timp real prin intermediul Radarului Pădurilor. Este un sistem unic în Europa, posibil în lume, foarte 
eficient. Un exemplu de foarte bună practică, apreciat public şi de Comisia Europeană. Colaborarea cu Serviciul de 
Telecomunicaţii Speciale creează premisele dezvoltării eficiente a întregului sistem informatic integrat”. 
„Toate acestea, coroborate cu dezvoltarea informatică a SUMAL şi a Radarului Pădurilor, completate de 
promulgarea noului Statut al personalului silvic, vor conduce, în scurt timp, la diminuarea spre 0 a tăierilor ilegale 
în România”, mai arată ministrul demisionar. 
Dragnea: Propunerea pentru noul ministru al Apelor şi Pădurilor, stabilită în CEx zilele următoare 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, transmite, pe Facebook că nominalizarea pentru noul ministru al Apelor şi 
Pădurilor va fi stabilită în cadrul Comitetului Executiv Naţional, care va fi convocat zilele următoare, după ce Doina 
Pană şi-a anunţat miercuri demisia. 
"Îi mulţumesc doamnei ministru Doina Pană pentru activitatea deosebită depusă în Guvernul României! 
#RadarulPădurilor, Codul #silvic, diminuarea defirişărilor ilegale, toate acestea şi multe altele nu ar fi fost posibile 
fără implicarea doamnei ministru! Propunerea pentru noul ministru va fi stabilită în cadrul Comitetului Executiv 
Naţional, care va fi convocat zilele următoare", anunţă pe Facebook, Liviu Dragnea. 
Bădălău: Probabil Ministerul Apelor va fi comasat la Mediu, aşa cum a fost foarte mult timp 
Preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău a declarat, miercuri, pentru MEDIAFAX, că Ministerul Apelor şi 
Pădurilor va fi comasat cu cel al Mediului, ”aşa cum a fost foarte mult timp”, măsura de reorganizare a Guvernului 
fiind anunţată de Liviu Dragnea, în ultimul său interviu. 
 
”A existat o discuţie, o declaraţie publică a dlui preşedinte Dragnea, în care a spus că ne propunem o restructurare 
a ministerelor. (...) Reorganizarea guvernului asta şi înseamnă (comasarea ministerelor - n.r.). Am mai auzit 
povestea asta că reorganizezi să-l măreşti. Nu, reorganizezi pentru a-l micşora. Probabil Ministerul Apelor va fi 
comasat la Mediu, aşa cum a fost foarte mult timp”, a declarat pentru MEDIAFAX preşedintele executiv al PSD, 
Niculae Bădălău. 
El a mai spus că decizia de comasare va fi luată într-o şedinţă a Comitetului Executiv Naţional al PSD. 
”E normal să fie un CEx. Eu spuneam de declaraţia dânsului. În acelaşi timp, în ultimul interviul al dânsului a spus 
că urmează să regândească arhitectura guvernamentală”, a mai spus Bădălău. 
--------------------------------------------------- 
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Doina Pană, are 60 de ani, este vicepreşedinte PSD şi a mai fost ministru, în Guvernul condus de Victor Ponta, 
unde a deţinut mandatul de la Ape, Păduri şi Piscicultură. A devenit cunoscută după ce, în 2014, presa a relatat că, 
într-o vizită făcută la inundaţiile din judeţul Teleorman, premierul Victor Ponta i-ar fi spus: „Ce faci, fă, Doina, aici? 
Aveai chef de nişte inundaţii?”. Cei doi au infirmat acest dialog. 
Doina Pană se află la al doilea mandat şi în Legislativ. De profesie este inginer electrotehnist, şi a lucrat în 
învăţământ de 34 de ani. S-a născut pe data de 16 mai 1957, în comuna Matei, judeţul Bistriţa-Năsăud. 
Adriana Doina Pană s-a născut în 16 mai 1957 în comuna Matei din judeţul Bistriţa-Năsăud. Ea are un băiat stabilit 
în străinătate şi este văduvă. 
Este licenţiată în electrotehnică, profesia sa de bază fiind de inginer electrotehnist, şi are masterat în 
Administraţie Publică. 
După absolvirea facultăţii, Doina Pană a lucrat la Fabrica de Hârtie din Prundu Bârgăului, apoi a născut un băiat şi 
s-a mutat la Bistriţa la o fabrică, actuala Iproeb, care "patrona” Liceul Electrotehnic, actualul Colegiu Tehnic Infoel. 
În 2008, timp de opt luni, ea a fost secretar de stat în Ministerul Educaţiei. Anul acesta, a fost numită pentru o 
scurtă perioadă inspector şcolar general la Inspectoratul Şcolar Judeţean Bistriţa-Năsăud. 
În 2004, Doina Pană a devenit consilier judeţean, iar în 2008 a câştigat un al doilea mandat în Consiliul Judeţean 
Bistriţa-Năsăud, mandat pe care l-a întrerupt în perioada în care a fost numită secretar de stat în Ministerul 
Economiei, unde a stat opt luni în funcţie. În 2009, Doina Pană a fost candidat la alegerile pentru Parlamentul 
European. 
În 2012, ea a fost aleasă din nou consilier judeţean. În 9 decembrie, Doina Pană a devenit deputat în Colegiul 1 
Bistriţa-Livezile, obţinând 56,85% din voturi. Ea era singura femeie parlamentar din Bistriţa-Năsăud. 
(Sursa: Mediafax) 

 Ministrul Educaţiei pregăteşte o nouă REVOLUŢIE în învăţământ. Modificări SEMNIFICATIVE pentru elevii de 
liceu 
Ministerul Educaţiei vrea ca elevii de liceu − profilul Real − să studieze Educaţie artistică, în loc de Fizică, iar în loc 
de a doua limbă străină, Animaţie. După ce a încetăţenit manualul unic, ministrul Educatiei, Liviu Pop, mai 
pregăteşte o revoluţie în domeniul învăţământului. De această dată este vorba de sectorul liceal căruia i se 
pregătesc modificări substanţiale. 
Consultarea proiectelor rezervă însă surprize. Mai exact, mai marii de la Educaţie vor să elimine − la profil real − o 
oră de Fizică, deşi aceasta este materie de Bac. Aceeaşi soartă ar urma să o aibă şi TIC (Tehnologia Informaţiei şi 
Comunicării). 
La clasa a XI-a, profil Real, specializarea Matematică-Informatică, a doua limbă modernă nu va mai fi prinsă în 
trunchiul comun, apărând posibilitatea alegerii între o oră şi trei ore de discipline opţionale. Acelasi lucru se 
întâmplă şi la clasa a XII-a, potrivit adevarul.ro. 
În schimb, elevii vor face Educaţia vizuală, la clasele a IX-a şi a X-a, respectiv Educaţie artistică la clasele a XI-a şi a 
XII-a. Se introduc orele de Consiliere şi Opţionale la care elevii vor putea studia Biologie marină/Ecosisteme 
marine, Geologie, Apa şi viaţa sau Animaţie. 
(Sursa:  Adevarul) 
 

 RATB anunţă SCHIMBĂRI importante: Ce modificări se prevăd pentru transportul în comun 
RATB va instala sisteme GPS pe toate mijloacele de transport în comun, a anunţat, miercuri, directorul general 
interimar al RATB, Adrian Mihail, precizând că în acest mod bucureştenii vor putea şti timpii în care vehiculele vor 
ajunge în staţii, scrie NEWS.RO. 
„Instalarea de GPS pe toate mijloacele de transport va permite cetăţenilor să ştie, prin mijloacele noastre de 
informare şi smartphone-uri, timpii în care vehiculele ajung în staţii”, a declarat Adrian Mihail în cadrul 
comandamentului organizat la Primăria Capitalei pentru adoptarea de măsuri în vederea fluidizării traficului. 
Directorul RATB a mai spus că achiziţia de vehicule noi în vederea reînnoirii parcului auto al Regiei este 
importantă, pentru că în acest fel transportul în comun va deveni mai atractiv. 
„Proiectele noastre vor asigura o mai mare predictibilitate când vor fi puse în practică”, a subliniat Adrian Mihail. 
Primăria Capitalei va achiziţiona, într-o primă etapă, 42 dintre cele 100 de autobuze electrice, „cu costuri minime 
şi fără investiţii şi avize suplimentare”, pentru zona centrală a Bucureştiului, potrivit unui proiect de hotărâre 
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privind aprobarea documentaţiei tehnico-economice, studiu de fezabilitate, pentru introducerea de autobuze 
electrice în sistemul de transport public, aprobat, în decembrie, într-o şedinţă a Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti (CGMB). 
Autobuzele vor avea podeaua total coborâtă şi vor fi dotate cu instalaţie de ventilaţie, aer condiţionat şi încălzire, 
precum şi cu facilităţi pentru accesul persoanelor cu handicap. Vor avea, de asemenea, un sistem de 
infotainment, un sistem de taxare pentru carduri contactless, precum şi wifi şi sisteme de supraveghere video şi 
de numărare a călătorilor. 
(Sursa: news.ro) 
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